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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 9o.115.§ /2/ bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr. Németh
Imre úrnak, Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium miniszternek a 2oo5-től

életbelépő (CAP) változásokkal és azzal kapcsolatban, hogy a Kormány Brüsszeltől
váratlanul egyszerűsített földalapú kifizetést kért .

Tisztelt Miniszter Úr

A CAP 2oo5-től megváltozik . Az Unió fokozatosan áttér az üzemi szintű jövedelem-kiegészítésre .
Ehhez a statisztikai adatbázist a direkt kifizetések gazdaságonkénti összesítéséből nyerik . Annak
tudatában, hogy Magyarország beismerve, hogy a direkt kifizetési rendszer alkalmazásához
szükséges intézményi és ellenőrzési követelményekre határidőben felkészülni képtelen (IIER),
Brüsszeltől váratlanul egyszerűsített földalapú kifizetési rendszer alkalmazását kérte . Miközben ezt
tette, az FVM apparátusa a direkt kifizetési rendszerre való felkészítést folytatta, a gazdálkodók
körében, sőt a Ház Mezőgazdasági Bizottságának tagjait is a direkt kifizetések alkalmazására
készítették fel (kék füzetek) . Mivel a bizonytalanság teljes, kérdezem a következőket :

1) Igaz-e, hogy 2oo5-tól az Európai Unió, a tagországokra vonatkozó direkt támogatásokról
átáll a gazdálkodó egységek jövedelem támogatására, 2oo7-től pedig már csak ez
alkalmazható?

2)

	

Igaz-e, hogy a tagországok (így értelem szerűen hazánk is ) 2oo4-2oo6 . között még
alkalmazhatnák a direkt támogatási rendszer elemeit ?
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3) Igaz-e, hogy a 2) pontban megfogalmazott szabály, majd vonatkozik az átmeneti nemzeti
támogatás kiegészítésre is, ha az Magyarországon a sajtó által hangoztatott 3 o %-os
mértékben alkalmazásra kerül 2oo4-ben?

4)

	

Igaz-e, hogy a nemzeti kormányoknak jogosítványa lesz „megtakarításokat" eszközölni, a
mezőgazdasági direkt támogatások terhére?

5)

	

Igaz-e, hogy a 4) pontban foglalt megtakarításokat a megtakarító ország használhatja fel,
vidékfejlesztési célokra .

Tisztelt Miniszter úr

Fenti kérdések a tárgy évi aszálykár rendezés mellett, alapjaiban befolyásolják a gazdálkodók
túlélési esélyeit, a családi gazdálkodó és a társas gazdálkodó körökben egyaránt, és további
sürgősen megválaszolandó kérdéseket indukálnak, amiket szintén választókerületem
gazdálkodóival egyeztetve terjesztek Ön elé .

1)

	

Tervez-e a Tárca, 2oo5-től életbelépő szabályozás adta lehetőségekkel élve regionalítást,
és ha igen azt milyen tartalommal a támogatások milyen területén?

2) Tervez-e a Tárca ösztönző intézkedéseket a kultur-táj fenntartás céljait szolgáló
földterület pihentetések megvalósítására, valamint tradicionális mezőgazdasági termékek
nem mezőgazdasági (élelmiszeripar) célokra történő felhasználására (p1 . bio-energia
termelés)? Lesz e EU-konform biodiesel szabályozás ?

3)

	

Mikor szerezhetnek arról tudomást a gazdálkodók, hogy a Kormány véglegesen
kötelezettséget vállalt a +3 o% -os hazai forrás-kiegészítésre ?

4) Készülnek-e regionizált vidékfejlesztési tervezetek, a vidékfejlesztésre fordítható eszközök
régio-specifikus módon, a szükséges átalakulási problémákat figyelembe vevő
felhasználására?

5)

	

Honnan nyer a Tárca statisztikai adatbázist az üzemi szintű jövedelemtámogatási rendszer
bevezetéséhez ?

6) Az uniós gazdák támogatását loo %-nak véve, a magyar gazdák hány százalék
támogatásra számíthatnak 2oo4-2oo5-2oo6-ben ? Mikor érhető el az azonos elbánás?
Mikor érhetik el a magyar gazdák a 100 %-os támogatást uniós és hazai forrásokkal
együtt?

Fentiekre várom írásbeli válaszát .

Budapest, 2oo3 . 09 . 23 .
iJdvözlettel :
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